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DANE OSOBOWE 

 

PROTOKÓŁ NR 105/2023 

z CV SESJI RADY MIEJSKIEJ GÓRY KALWARII 

odbytej w dniu 29 listopada 2023r. 

 

CV sesja Rady Miejskiej Góry Kalwarii odbyła się w Ośrodku Kultury w Górze 

Kalwarii, przy ul. Porucznika Jana Białka 9. 

Szczegółowy przebieg obrad przedstawia nagranie z sesji. 

 

Linki do nagrań: 

https://gorakalwaria.esesja.pl/transmisja/43188/sesja-rady-miejskiej-gory-kalwarii-nr-cv-w-

dniu-29-listopada-2023-godz-1430-cz-i.htm 

https://gorakalwaria.esesja.pl/transmisja/43189/sesja-rady-miejskiej-gory-kalwarii-nr-cv-w-

dniu-29-listopada-2023-godz-1430-cz-ii.htm 

 

Punkt 1. Otwarcie CV sesji Rady Miejskiej, stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Aleksandra Fedynicz-Komosa o godzinie 14:30 otworzyła 

CV sesję Rady Miejskiej. Poinformowała, że obrady są transmitowane i utrwalane za 

pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk, a nagranie z obrad będzie udostępnione 

w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie internetowej gminy. Ponadto poinformowała 

o konieczności stosowania zasad wynikających z przepisów o ochronie danych 

osobowych. Następnie po potwierdzeniu przez radnych obecności w systemie eSesja 

stwierdziła prawomocność obrad. 

W posiedzeniu wzięło udział 19 radnych. 

Obecni: 

1. Zbigniew Adamczyk 

2. Łukasz Baran 

3. Monika Bolek 

4. Aleksandra Fedynicz-Komosa 

5. Jan Jarosz (obecny od godziny 14:43) 

6. Wojciech Kochański 

7. Szymon Krupa (obecny od godziny 14:40) 

8. Czesława Iwona Książek 

9. Beata Mika 

10. Bożena Molak 

11. Zenon Nadstawny 

https://gorakalwaria.esesja.pl/transmisja/43188/sesja-rady-miejskiej-gory-kalwarii-nr-cv-w-dniu-29-listopada-2023-godz-1430-cz-i.htm
https://gorakalwaria.esesja.pl/transmisja/43188/sesja-rady-miejskiej-gory-kalwarii-nr-cv-w-dniu-29-listopada-2023-godz-1430-cz-i.htm
https://gorakalwaria.esesja.pl/transmisja/43189/sesja-rady-miejskiej-gory-kalwarii-nr-cv-w-dniu-29-listopada-2023-godz-1430-cz-ii.htm
https://gorakalwaria.esesja.pl/transmisja/43189/sesja-rady-miejskiej-gory-kalwarii-nr-cv-w-dniu-29-listopada-2023-godz-1430-cz-ii.htm
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12. Beata Polaczyńska 

13. Andrzej Posiewka (obecny od godziny 14:46) 

14. Jakub Rącz 

15. Jan Rokita 

16. Iwona Szymańska 

17. Tomasz Ura (obecny od godziny 15:50) 

18. Urszula Wroniewicz 

19. Rozalia Zdulska 

 

Nieobecni radni: 

1. Jacek Gliński 

2. Teresa Jędral 

 

W załączeniu do protokołu: 

- lista obecności radnych wraz z raportem obecności radnych wygenerowanym z systemu 

eSesja załącznik nr 1; 

- lista obecności przewodniczących organów wykonawczych jednostek pomocniczych 

gminy załącznik nr 2; 

- lista obecności gości załącznik nr 3. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Fedynicz-Komosa uczciła minutą ciszy pamięć zmarłego 

Śp. Zbigniewa Jeża sołtysa wsi Wólka Załęska. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Fedynicz-Komosa powitała: Radnych Rady Miejskiej, 

Wiceburmistrza Mateusza Baja, Sekretarza gminy Piotra Walczaka, Skarbnika gminy Ewę 

Sobiepanek, pracowników urzędu oraz wszystkich mieszkańców.  

 

Punkt 2. Przedstawienie porządku obrad sesji Rady Miejskiej. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Aleksandra Fedynicz-Komosa przedstawiła porządek 

obrad. 

1. Otwarcie CV sesji Rady Miejskiej, stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad.  

3. Sprawozdanie Burmistrza o działaniach podjętych w okresie międzysesyjnym. 

4. Informacja o zgłoszonych żądaniach z tytułu uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego. 
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5. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami dla Miasta 

i Gminy Góra Kalwaria za okres 2 lat – od 2022 r. do 2023 r. 

6. Projekt uchwały w sprawie oceny aktualności studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego oraz miejscowych planów zagospodarowania 

przestrzennego Miasta i Gminy Góra Kalwaria. 

7. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu wsi Łubna – rejon 

ul. Modrzewiowej. 

8. Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego miasta i 

gminy Góra Kalwaria (punkt zdjęty z porządku obrad).  

9. Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

fragmentu wsi Czarny Las – część południowa I. 

10. Projekt uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla fragmentu miasta Góra Kalwaria – osiedla Parcela. 

11. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości 

gruntowej, stanowiącej własność Gminy Góra Kalwaria. 

12. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie przez Gminę Góra Kalwaria 

niezabudowanej nieruchomości gruntowej, położonej w miejscowości Szymanów, 

oznaczonej jako działki nr 103/3 i 103/11 z przeznaczeniem pod fragment drogi. 

13. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości 

gruntowych, stanowiących własność Gminy Góra Kalwaria na rzecz dotychczasowych 

dzierżawców, na okres do 3 lat. 

14. Projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków sprzedaży 

nieruchomości gruntowych na rzecz ich użytkowników wieczystych.  

15. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Rocznego Programu współpracy Gminy Góra 

Kalwaria z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego na rok 2024. 

16. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Planu Zrównoważonej Mobilności Miejskiej dla 

metropolii warszawskiej 2030+”. 

17. Projekt uchwały w sprawie przekazania wniosku w sprawie wykonania odwodnienia 

terenu Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Kątach do rozpatrzenia według właściwości. 

18. Projekt uchwały w sprawie przekazania wniosku w sprawie zmiany lokalizacji przystanku 

autobusowego w miejscowości Sierzchów do rozpatrzenia według właściwości. 

19. Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku w sprawie uwzględnienia tenisa jako 

dyscypliny sportu wspieranej w ramach zadań publicznych na rok 2024. 

20. Projekt uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta do celów wymiaru 

podatku rolnego na 2024 rok. 

21. Projekt uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od nieruchomości. 
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22. Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych. 

23. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy 

finansowej gminy Góra Kalwaria na lata 2023–2037. 

24. Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2023 rok. 

25. Informacja przewodniczącego rady o zgłoszonych wnioskach w sprawie dokonania 

poprawek lub uzupełnienia protokołu z CI sesji Rady Miejskiej z dnia 27.09.2023 r. oraz 

CIII sesji Rady Miejskiej z dnia 25.10.2023 r. 

26. Sprawy różne: 

a. pytania mieszkańców i odpowiedzi, 

b. pytania radnych i odpowiedzi, 

c. wolne wnioski, 

d. informacje. 

27. Zamknięcie CV sesji Rady Miejskiej. 

 

Zawiadomienie o zwołaniu sesji w trybie art. 20 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym wraz 

z porządkiem obrad stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Fedynicz – Komosa zarządziła 5 minutową przerwę ze 

względów na problemy techniczne.  

Przewodnicząca wznowiła obrady i przeszła do pkt. 3 z porządku obrad. 

Punkt 3. Sprawozdanie burmistrza o działaniach podjętych w okresie międzysesyjnym. 

Szczegóły sprawozdania z działalności Burmistrza Miasta i Gminy Góra Kalwaria w okresie 

od 26 października 2023 r. do 29 listopada 2023 r. 

 

I. Wykaz podjętych zarządzeń: 

Lp. Nr zarządzenia 
Data 

podjęcia 
Dot.: 

1. ORG.0050.220.2023 27.10.2023 

zmieniające zarządzenie w sprawie określenia planu 

dofinansowania form doskonalenia zawodowego i 

ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania na 

doskonalenie zawodowe nauczycieli oraz specjalności i 

form kształcenia, na które dofinansowanie jest 

przyznawane w 2023 r. 
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2. ORG.0050.221.2023 27.10.2023 

w sprawie ustalenia podstawowej kwoty dotacji dla 

niepublicznych przedszkoli i innych form wychowania 

przedszkolnego 

3. ORG.0050.222.2023 27.10.2023 

w sprawie przeprowadzenia konsultacji projektu 

uchwały dotyczącej uchwalenia Rocznego Programu 

Współpracy Gminy Góra Kalwaria z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 

2024 

4. ORG.0050.223.2023 30.10.2023 
w sprawie wprowadzenia zmian w regulaminie 

organizacyjnym Urzędu Miasta i Gminy Góra Kalwaria 

5. ORG.0050.224.2023 08.11.2023 

w sprawie powołania Komisji Egzaminacyjnej do 

przeprowadzenia postępowania egzaminacyjnego na 

stopień nauczyciela mianowanego Pani KM 

6. ORG.0050.225.2023 08.11.2023 

w sprawie powołania Komisji Egzaminacyjnej do 

przeprowadzenia postępowania egzaminacyjnego na 

stopień nauczyciela mianowanego Pani BŚ 

7. ORG.0050.226.2023 08.11.2023 
w sprawie zmian planu finansowego jednostek 

budżetowych Gminy Góra Kalwaria na 2023 r. 

8. ORG.0050.227.2023 08.11.2023 

zmieniające zarządzenie w sprawie ustalenia planu 

finansowego dla rachunku wydzielonego środków z 

Funduszu Pomocy w ramach pomocy obywatelom 

Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium 

tego państwa w 2023 roku 

9. ORG.0050.228.2023 14.11.2023 

zmieniające zarządzenie w sprawie dysponowania 

środkami oraz ustalenia planu finansowego dla 

wydzielonego rachunku środków z Funduszu 

Solidarnościowego na 2023 r. 

10. ORG.0050.229.2023 14.11.2023 
w sprawie przedłożenia projektu uchwały budżetowej 

na 2024 r. 

11. ORG.0050.230.2023 14.11.2023 w sprawie przedłożenia projektu wieloletniej prognozy 
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finansowej na lata 2024-2037 

12. ORG.0050.231.2023 15.11.2023 

w sprawie przeprowadzenia kontroli przestrzegania 

zakazu spalania odpadów w paleniskach i 

przestrzegania przepisów uchwały antysmogowej dla 

województwa mazowieckiego na terenie Miasta i Gminy 

Góra Kalwaria 

13. ORG.0050.232.2023 16.11.2023 

w sprawie powołania Komisji odbioru końcowego w 

ramach zadania pod nazwą „Budowa miejsca czynnego 

wypoczynku w Górze Kalwarii” 

14. ORG.0050.233.2023 16.11.2023 w sprawie organizacji wydarzenia „Noc Basenowa” 

15. ORG.0050.234.2023 21.11.2023 w sprawie zmian w budżecie 

16. ORG.0050.235.2023 21.11.2023 
w sprawie zmian planu finansowego jednostek 

budżetowych Gminy Góra Kalwaria na 2023 r. 

17. ORG.0050.236.2023 21.11.2023 

zmieniające zarządzenie w sprawie ustalenia planu 

finansowego dla rachunku wydzielonego środków z 

Funduszu Pomocy w ramach pomocy obywatelom 

Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium 

tego państwa w 2023 r. 

18. ORG.0050.237.2023 21.11.2023 
w sprawie przekazania informacji niezbędnych do 

opracowania projektów planów finansowych 

19. ORG.0050.238.2023 21.11.2023 

w sprawie powołania Komisji odbioru końcowego w 

ramach zadania pod nazwą „Modernizacja oświetlenia 

w gminie Góra Kalwaria” 

20. ORG.0050.239.2023 21.11.2023 

w sprawie powołania Komisji odbioru końcowego w 

ramach zadania pod nazwą „Modernizacja oświetlenia 

ulicznego w sołectwie Wólka Załęska (MIAS)” 

21. ORG.0050.240.2023 22.11.2023 

w sprawie powołania Komisji odbioru końcowego w 

ramach zadania pod nazwą „Modernizacja oświetlenia 

ulicznego w sołectwie Królewski Las (MIAS)” 

22. ORG.0050.241.2023 22.11.2023 w sprawie powołania Komisji odbioru końcowego w 
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ramach zadania pod nazwą „Modernizacja oświetlenia 

ulicznego w sołectwie Baniocha (MIAS)” 

23. ORG.0050.242.2023 22.11.2023 

w sprawie powołania Komisji odbioru końcowego w 

ramach zadania pod nazwą „Modernizacja oświetlenia 

ulicznego w sołectwie Wólka Dworska (MIAS)” 

24. ORG.0050.243.2023 22.11.2023 

w sprawie powołania Komisji odbioru końcowego w 

ramach zadania pod nazwą „Modernizacja oświetlenia 

ulicznego w sołectwie Czaplin (MIAS)” 

25. ORG.0050.244.2023 22.11.2023 

w sprawie powołania Komisji odbioru końcowego w 

ramach zadania pod nazwą „Modernizacja oświetlenia 

ulicznego w sołectwie Karolina (MIAS)” 

26. ORG.0050.245.2023 22.11.2023 

w sprawie powołania Komisji odbioru końcowego w 

ramach zadania pod nazwą „Modernizacja oświetlenia 

ulicznego w sołectwie Linin (MIAS)” 

27. ORG.0050.246.2023 27.11.2023 

zmieniające zarządzenie w sprawie zasad umarzania, 

odraczania lub rozkładania na raty zapłaty zaległości 

podatkowych z tytułu podatków i opłat lokalnych oraz 

podatku rolnego i leśnego 

 

II. Kalendarium spotkań, wydarzeń 

Tydzień 43 (26.10-29.10) 

- spotkanie z radnymi Rady Miejskiej w sprawie opracowania projektu budżetu na rok 

2024, 

- spotkanie z projektantami w sprawie koncepcji przebudowy stadionu miejskiego w 

Górze Kalwarii 

- spotkanie z nauczycielami szkoły podstawowej w Czaplinku w sprawie organizacji pracy 

w czasie remontu szkoły 

- udział w pasowaniu pierwszych klas w Szkole Podstawowej w Cendrowicach 

- spotkanie z projektantem w sprawie opracowania projektu przebudowy targowiska 

miejskiego oraz rynku w Górze Kalwarii 

- udział w turnieju tanecznym „Taneczne Pejzaże” organizowanym przez Stowarzyszenie 

Rozwoju Artystycznego Formacji Tanecznej „Bartek” 

- udział w Dniu Emeryta oraz jubileuszu 10-lecia Koła Emerytów Baniosze 



Protokół nr 105/2023 z sesji Rady Miejskiej Góry Kalwarii dn.29.11.2023r.  8 /34 

 

Tydzień 44 (30.10-05.11) 

- spotkanie w Mazowieckim Zarządzie Dróg Wojewódzkich w sprawie budowy drogi 

wojewódzkiej DW 683 w miejscowości Sobików 

- udział w konferencji „Transformacja energetyczna w miastach” 

- spotkanie z radnymi Rady Miejskiej w sprawie opracowania projektu budżetu na rok 

2024 

- spotkanie z mieszkańcami wsi Tomice w sprawach bieżących 

- spotkanie z przedstawicielem Parafii w Górze Kalwarii w sprawie złożenia wniosku na 

dofinansowanie remontu muru kościelnego z programu rządowego Polski Ład 

- udział w jubileuszu 35-lecia chóru Coniew w Ośrodku Kultury 

 

Tydzień 45 (06.11-12.11) 

- spotkanie ze służbami porządkowymi w sprawie organizacji biegu w dniu 11 listopada 

- spotkanie z rodzicami szkoły podstawowej w Czaplinku w sprawie organizacji pracy 

szkoły po 01.01.2024 r. 

- spotkanie z projektantem drogi w Lininie 

- udział w nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej 

- udział w uroczystości z okazji Dnia Patrona szkoły podstawowej w Baniosze 

- udział w przedstawieniu z okazji Święta Niepodległości w Przedszkolu Samorządowym 

nr 1 

- udział w uroczystym apelu z okazji Święta Niepodległości 

- udział we mszy świętej w intencji Ojczyzny odprawionej z okazji Święta Niepodległości  

- udział w biegach niepodległościowych 

 

Tydzień 46 (13.11-19.11) 

- udział w posiedzeniu Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

- spotkanie z mieszkańcami Baniochy w sprawie dojazdu do budynku komunalnego  

- udział w szkoleniu „Nowa e-sesja” 

- udział w uroczystym odbiorze nowego samochodu strażackiego dla jednostki OSP w 

Cendrowicach 

- spotkanie z sołtysem oraz rada sołecką wsi Solec w sprawach bieżących 

- spotkanie z mieszkańcami osiedla Rajska Osada w Kątach w sprawach bieżących 

- spotkanie wewnętrzne dotyczące dofinansowania Maluch+ na budowę żłobka w Górze 

Kalwarii 

- udział w uroczystości z okazji jubileuszu 10-lecia stowarzyszenia "Oni są" w Pęcherach 
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- udział w II Ogólnopolskim Turnieju Tańca Emotion Cup 2023 w hali sportowej przy ul. 

Białka  

- udział w koncercie organizowanym w Dworku na Brzozowej 

 

Tydzień 47 (20.11-26.11) 

- spotkanie z przedstawicielem zespołu Urzeczeni w sprawach bieżących 

- spotkanie z przedstawicielami firmy MMPacking w sprawie postępów planowanej 

inwestycji w naszej gminie 

- wizyta w klubie „Senior+ Wisełka”, wspólne czytanie poezji  

- udział w turnieju piłkarskim organizowanym przez klub Orzeł Baniocha 

- wizyta na wystawie grupy Communio Graphis 

- udział w dobroczynnym balu andrzejkowym klubu sportowego Korona 

- udział w balu podsumowującym sezon biegaczy Góra Biega 

- udział w turnieju piłkarskim organizowanym przez klub Orzeł Baniocha 

- udział w koncercie zaduszkowym zespołu Air Band 

 

Tydzień 48 (27.11-29.11) 

- spotkanie z projektantem w sprawie opracowania projektu przebudowy targowiska 

miejskiego  

- udział w sesji Rady Miejskiej 

 

III. Inwestycje rozpoczęte 

- Przebudowa drogi gminnej w m. Solec 

Wykonawca: „FAL-BRUK” spółka z ograniczoną odpowiedzialnością sp. k. 

Wartość robót – 2.260.740,00zł 

Termin zakończenia – 20.05.2024. 

 

IV. Inwestycje zakończone 

- Budowa miejsca czynnego wypoczynku w Górze Kalwarii 

- Modernizacja oświetlenia ulicznego w sołectwie Wólka Załęska (MIAS) 

- Modernizacja oświetlenia ulicznego w sołectwie Królewski Las (MIAS) 

- Modernizacja oświetlenia ulicznego w sołectwie Baniocha (MIAS) 

- Modernizacja oświetlenia ulicznego w sołectwie Wólka Dworska (MIAS) 

- Modernizacja oświetlenia ulicznego w sołectwie Czaplin (MIAS) 

- Modernizacja oświetlenia ulicznego w sołectwie Karolina (MIAS) 
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- Modernizacja oświetlenia ulicznego w sołectwie Linin (MIAS) 

- Modernizacja oświetlenia w gminie Góra Kalwaria” 

 

V. Stan zatrudnienia 

- Urząd Miasta i Gminy - 97 osób 

- Straż Miejska - 6 osób 

- OSP - 4 osoby 

- ZOPO - 15 osób 

- OPS - 39 osób + 2 osoby na stażu z PUP 

- Biblioteka - 10 osób 

- Ośrodek Kultury - 22 osoby 

- OSiR - 43 osób + 1 osoba finansowana z PUP 

- ABK - 17 osób 

- ZGK - 86 osób 

 

Pytania do sprawozdania burmistrza z działań w okresie międzysesyjnym zgłosili: 

Radny W. Kochański poprosił o informację w sprawie: 

- spotkania z projektantem w sprawie opracowania projektu przebudowy targowiska 

miejskiego oraz rynku w Górze Kalwarii, 

- spotkania z projektantami w sprawie koncepcji przebudowy stadionu miejskiego w 

Górze Kalwarii. 

Radny Z. Adamczyk poprosił o informację: 

- w sprawie spotkania z nauczycielami szkoły podstawowej w Czaplinku w sprawie 

organizacji pracy w czasie remontu szkoły, jaki zapadły na nich ustalenia, 

- w sprawie spotkania w Mazowieckim Zarządzie Dróg Wojewódzkich w sprawie budowy 

drogi wojewódzkiej DW 683 w miejscowości Sobików, jaki harmonogram działań jest 

przyjęty, 

- na temat zbieranych wniosków od mieszkańców dotyczących przyłączy gazowych, czy 

dużo było chętnych i czy ostały one przekazane do Warszawy. 

Radna U. Wroniewicz poprosiła o informację w sprawie: 

- udziału w konferencji „Transformacja energetyczna w miastach”, jakie tematy oraz 

projekty się z tym wiążą.  

Radna C. Książek poprosiła o informację w sprawie: 

- spotkania wewnętrznego dotyczącego dofinansowania Maluch+ na budowę żłobka w 

Górze Kalwarii, jakie ustalenia zapadły na spotkaniu.   

Radny J. Rokita poprosiła o informację w sprawie: 
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- spotkania z przedstawicielem Parafii w Górze Kalwarii w sprawie złożenia wniosku na 

dofinansowanie remontu muru kościelnego z programu rządowego Polski Ład, 

-  zarządzenia dotyczącego powołania Komisji odbioru końcowego w ramach zadania 

pod nazwą „Modernizacja oświetlenia ulicznego w sołectwie Wólka Dworska (MIAS)”, kiedy 

powyższe oświetlenie zostanie uruchomione.  

Odpowiedzi na powyższe pytania udzielił Zastępca burmistrza M. Baj. 

W trybie ad vocem głos zabrali radny S. Krupa, radny W. Kochański oraz radny J. Rokita. 

Odpowiedzi udzielił zastępca burmistrza M. Baj.  

Przewodnicząca A. Fedynicz – Komosa odniosła się do wypowiedzi zastępcy burmistrza, a 

następnie zauważyła, iż w sprawozdaniu nie ma wymienionego wczorajszego spotkania z 

mieszkańcami ul. Polnej Róży, poprosiła o przybliżenie tematu spotkania oraz o 

informację, dlaczego burmistrz skierował mieszkańców do przewodniczącej. 

Zastępca burmistrza M. Baj udzielił odpowiedzi informując, czego dotyczyło spotkanie 

oraz uzasadnił powód skierowania mieszkańców ul. Polnej Róży do Przewodniczącej Rady 

Miejskiej.  

Radna R. Zdulska przedstawiła kolejne działania, jakie podejmowała, aby realizacja 

budowy ul. Polnej Róży doszła do skutku. Radna wspomniała, że brała udział w 

spotkaniach mających na celu opracowywanie projektu budżetu na 2024 r. i zarówno 

ul.Polnej Róży jak również ul. Kochanowskiego była w nim ujęta. Radna wyraziła 

zdziwienie, że po otrzymaniu ostatecznej wersji projektu budżetu żadna ze wspomnianych 

ulic nie została w nim ujęta. 

Przewodnicząca A. Fedynicz-Komosa odniosła się do ul. Kochanowskiego i braku 

uwzględnienia jej w projekcie budżetu. 

Skarbnik gminy E. Sobiepanek odniosła się do powyższych wypowiedzi, uzasadniając 

powód zdjęcia obu dróg z projektu budżetu na rok 2024.  

Wypowiedź radnej R. Zdulskiej poza mikrofonem.  

Przewodnicząca A. Fedynicz – Komosa zapytała, czy zastępca burmistrza zasugerował 

mieszkańcom, aby przybyli na posiedzenie Komisji Prezydialnej. 

Zastępca burmistrza M. Baj potwierdził powyższe uzasadniając, iż to Rada Miejska 

decyduje o tym, która inwestycja zostanie uwzględniona w budżecie i mieszkańcy powinni 

przekonać radnych do tego, że dana inwestycja jest potrzebna. 

Punkt 4. Informacja o zgłoszonych żądaniach z tytułu uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego. 

Przewodnicząca A. Fedynicz – Komosa poinformowała, iż informacja o zgłoszonych 

żądaniach z tytułu uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

była omawiana na Wspólnym Posiedzeniu Wszystkich Komisji, następnie w celu 

przypomnienia streściła powyższą informację.  

Nie było zgłoszeń do dyskusji. 
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Punkt 5. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami dla Miasta i 

Gminy Góra Kalwaria za okres 2 lat – od 2022r. do 2023r. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji. 

Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami dla Miasta i Gminy 

Góra Kalwaria za okres 2 lat – od 2022r. do 2023r. stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Punkt 6. Projekt uchwały w sprawie oceny aktualności studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego oraz miejscowych planów zagospodarowania 

przestrzennego Miasta i Gminy Góra Kalwaria. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Fedynicz – Komosa poinformowała, iż Komisja 

Gospodarki Komunalnej i Porządku Publicznego; Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i 

Handlu; Komisja Rewizyjna; Komisja Finansów i Rozwoju; Komisja Oświaty, Kultury i 

Pomocy Społecznej wydały pozytywną opinię na temat projektu uchwały, natomiast 

Komisja Zdrowia i Sportu nie wydała opinii na temat projektu uchwały ze względu na brak 

kworum. 

Uwag indywidualnych/zapytań nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie oceny aktualności studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego oraz miejscowych planów 

zagospodarowania przestrzennego Miasta i Gminy Góra Kalwaria.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jan 

Jarosz, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, Bożena 

Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, 

Iwona Szymańska, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

NIEOBECNI (3) 

Jacek Gliński, Teresa Jędral, Tomasz Ura 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr CV/908/2023 

 

Punkt 7. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu wsi 

Łubna – rejon ul. Modrzewiowej. 
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Komisja Zdrowia i Sportu nie wydała opinii ze względu na brak kworum, natomiast 

pozostałe komisje wydały pozytywną opinię na temat projektu uchwały. 

Uwag indywidualnych/zapytań nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

fragmentu wsi Łubna – rejon ul. Modrzewiowej.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jan 

Jarosz, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, Bożena 

Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, 

Iwona Szymańska, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

NIEOBECNI (3) 

Jacek Gliński, Teresa Jędral, Tomasz Ura 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr CV/909/2023 

 

Punkt 8. Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego miasta 

i gminy Góra Kalwaria.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Fedynicz – Komosa poinformowała, iż Komisja 

Gospodarki Komunalnej i Porządku Publicznego; Komisja Rewizyjna; Komisja Finansów i 

Rozwoju; Komisja Oświaty, Kultury i Pomocy Społecznej wydały pozytywną opinię na 

temat projektu uchwały, natomiast Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Handlu oraz 

Komisja Zdrowia i Sportu (brak kworum) nie wydały opinii na temat projektu uchwały.  

Następnie zauważyła, że powyższy projekt uchwały był przedmiotem długiej dyskusji 

podczas wspólnego posiedzenia wszystkich komisji, gdyż zastanawiano się czy podjęcie 

wspomnianej uchwały w chwili obecnej bez przepisów wykonawczych jest słuszne. 

Odnosząc się do wspomnianej dyskusji przewodnicząca poprosiła burmistrza oraz 

skarbnik gminy o potwierdzenie czy podjęcie omawianej uchwały nie będzie rodziło 

żadnych skutków prawnych.  

Burmistrz M. Baj poinformował, że w jego ocenie jest to uchwała nie tyle intencyjna, co 

rozpoczynająca pewną procedurę, która rozpocznie się w momencie uzyskania mocy 

prawnej rozporządzenia. Następnie odniósł się do zabezpieczonych środków finansowych 

w uchwale budżetowej na ten cel.  
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Skarbnik gminy E. Sobiepanek poinformowała, iż chcąc podjąć pewne działania należy 

zarówno podjąć uchwałę, jak również zabezpieczyć na ten cel środki w projekcie budżetu, 

natomiast, gdy pojawi się rozporządzenie będzie można przystąpić do działań zgodnie z 

podjętą uchwałą.  

Przewodnicząca A. Fedynicz – Komosa poprosiła o doprecyzowanie, czy dopiero wtedy, 

kiedy pojawi się rozporządzenie. 

Skarbnik gminy E. Sobiepanek odpowiedziała twierdząco. 

Radna U. Wroniewicz zgłosiła wniosek formalny o przerwę w obradach. 

Przewodnicząca A. Fedynicz - Komosa stwierdziła, iż powyższe wypowiedzi dużo jej 

wyjaśniły, natomiast nie jest przekonana, czy procedowana uchwała powinna być dziś 

podjęta, gdyż zdaniem mówczyni należy poczekać na przepisy wykonawcze. Następnie 

wraz z radną U. Wroniewicz doprecyzowała wniosek formalny, co do ilości minut przerwy 

w obradach i przystąpiła do głosowania nad powyższym wnioskiem.  

 

Głosowano wniosek w sprawie: 5 min. przerwy w obradach.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jan Jarosz, Wojciech Kochański, Szymon 

Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata 

Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, Iwona Szymańska, Urszula 

Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran 

NIEOBECNI (3) 

Jacek Gliński, Teresa Jędral, Tomasz Ura 

 

Przewodnicząca A. Fedynicz- Komosa po przerwie wznowiła obrady sesji i wystąpiła z 

wnioskiem formalnym o zdjęcie z porządku obrad pkt. 8 "Projekt uchwały w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego miasta i gminy Góra Kalwaria", po czym 

przystąpiła do głosowania.  

 

Głosowano wniosek w sprawie: zdjęcia z porządku obrad pkt. 8 "Projekt uchwały w 

sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego miasta i gminy Góra Kalwaria".  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
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Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jan 

Jarosz, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, Zenon 

Nadstawny, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Iwona Szymańska, Urszula Wroniewicz, Rozalia 

Zdulska 

PRZECIW (1) 

Beata Polaczyńska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Bożena Molak, Jan Rokita 

NIEOBECNI (3) 

Jacek Gliński, Teresa Jędral, Tomasz Ura 

 

Rada Miejska uwzględniła wniosek, punkt 8 został zdjęty z porządku obrad. 

 

Punkt 9. Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla fragmentu wsi Czarny Las – część południowa I. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Fedynicz-Komosa poinformowała, że Komisja Zdrowia i 

Sportu nie wydała opinii ze względu na brak kworum, natomiast pozostałe komisje wydały 

pozytywną opinię na temat projektu uchwały. 

Uwag indywidualnych/zapytań nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla fragmentu wsi Czarny Las – część południowa I.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jan 

Jarosz, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, Bożena 

Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, 

Iwona Szymańska, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

NIEOBECNI (3) 

Jacek Gliński, Teresa Jędral, Tomasz Ura 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr CV/910/2023 

 

Punkt 10. Projekt uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla fragmentu miasta Góra Kalwaria – osiedla Parcela. 
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Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Fedynicz-Komosa poinformowała, że Komisja Zdrowia i 

Sportu nie wydała opinii ze względu na brak kworum, natomiast pozostałe komisje wydały 

pozytywną opinię na temat projektu uchwały. 

Uwag indywidualnych/zapytań nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu miasta Góra Kalwaria – osiedla Parcela.  

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jan 

Jarosz, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, Bożena 

Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, 

Iwona Szymańska, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

NIEOBECNI (3) 

Jacek Gliński, Teresa Jędral, Tomasz Ura 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr CV/911/2023 

 

Punkt 11. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości 

gruntowej, stanowiącej własność Gminy Góra Kalwaria. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Fedynicz-Komosa poinformowała, że projekt uchwały 

uzyskał pozytywne opinie wszystkich komisji rady. 

Uwag indywidualnych/zapytań nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie 

nieruchomości gruntowej, stanowiącej własność Gminy Góra Kalwaria.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jan 

Jarosz, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, Bożena 

Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, 

Iwona Szymańska, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

NIEOBECNI (3) 

Jacek Gliński, Teresa Jędral, Tomasz Ura 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr CV/912/2023 
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Punkt 12. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie przez Gminę Góra 

Kalwaria niezabudowanej nieruchomości gruntowej, położonej w miejscowości Szymanów, 

oznaczonej jako działki nr 103/3 i 103/11 z przeznaczeniem pod fragment drogi. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Fedynicz-Komosa poinformowała, że projekt uchwały 

uzyskał pozytywne opinie wszystkich komisji rady. 

Uwag indywidualnych/zapytań nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie przez 

Gminę Góra Kalwaria niezabudowanej nieruchomości gruntowej, położonej w 

miejscowości Szymanów, oznaczonej jako działki nr 103/3 i 103/11 z przeznaczeniem pod 

fragment drogi.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jan 

Jarosz, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, Bożena 

Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, 

Iwona Szymańska, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

NIEOBECNI (3) 

Jacek Gliński, Teresa Jędral, Tomasz Ura 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr CV/913/2023 

 

Punkt 13. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości 

gruntowych, stanowiących własność Gminy Góra Kalwaria na rzecz dotychczasowych 

dzierżawców, na okres do 3 lat. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A.Fedynicz-Komosa poinformowała, że projekt uchwały 

uzyskał pozytywne opinie wszystkich komisji rady. 

Uwag indywidualnych/zapytań nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie 

nieruchomości gruntowych, stanowiących własność Gminy Góra Kalwaria na rzecz 

dotychczasowych dzierżawców, na okres do 3 lat.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 
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ZA (18) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jan 

Jarosz, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, Bożena 

Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, 

Iwona Szymańska, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

NIEOBECNI (3) 

Jacek Gliński, Teresa Jędral, Tomasz Ura 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr CV/914/2023 

 

Punkt 14. Projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków sprzedaży 

nieruchomości gruntowych na rzecz ich użytkowników wieczystych. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Fedynicz-Komosa poinformowała, że projekt uchwały 

uzyskał pozytywne opinie wszystkich komisji rady. 

Uwag indywidualnych/zapytań nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków 

sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz ich użytkowników wieczystych.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jan 

Jarosz, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, Bożena 

Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Iwona 

Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Jan Rokita 

NIEOBECNI (2) 

Jacek Gliński, Teresa Jędral 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr CV/915/2023 

Punkt 15. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Rocznego Programu współpracy Gminy 

Góra Kalwaria z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego na rok 2024. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Fedynicz-Komosa poinformowała, że Komisja Zdrowia i 

Sportu nie wydała opinii ze względu na brak kworum, natomiast pozostałe komisje wydały 

pozytywną opinię na temat projektu uchwały. 
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Uwag indywidualnych/zapytań nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie uchwalenia Rocznego Programu 

współpracy Gminy Góra Kalwaria z organizacjami pozarządowymi oraz innymi 

podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2024.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jan 

Jarosz, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, Bożena 

Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, 

Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

NIEOBECNI (2) 

Jacek Gliński, Teresa Jędral 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr CV/916/2023 

 

Punkt 16. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Planu Zrównoważonej Mobilności Miejskiej 

dla metropolii warszawskiej 2030+”. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Fedynicz-Komosa poinformowała, że Komisja Zdrowia i 

Sportu nie wydała opinii ze względu na brak kworum, natomiast pozostałe komisje wydały 

pozytywną opinię na temat projektu uchwały. 

Uwag indywidualnych/zapytań nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Planu Zrównoważonej 

Mobilności Miejskiej dla metropolii warszawskiej 2030+”.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jan 

Jarosz, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, Bożena 

Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Iwona 

Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Jan Rokita 
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NIEOBECNI (2) 

Jacek Gliński, Teresa Jędral 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr CV/917/2023 

 

Punkt 17. Projekt uchwały w sprawie przekazania wniosku w sprawie wykonania 

odwodnienia terenu Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Kątach do rozpatrzenia według 

właściwości. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Fedynicz-Komosa poinformowała, że Komisja Zdrowia i 

Sportu nie wydała opinii ze względu na brak kworum, natomiast pozostałe komisje wydały 

pozytywną opinię na temat projektu uchwały. 

Uwag indywidualnych/zapytań nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie przekazania wniosku w sprawie 

wykonania odwodnienia terenu Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Kątach do 

rozpatrzenia według właściwości.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jan 

Jarosz, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, Bożena 

Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, 

Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

NIEOBECNI (2) 

Jacek Gliński, Teresa Jędral 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr CV/918/2023 

Punkt 18. Projekt uchwały w sprawie przekazania wniosku w sprawie zmiany lokalizacji 

przystanku autobusowego w miejscowości Sierzchów do rozpatrzenia według właściwości. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Fedynicz-Komosa poinformowała, że Komisja Zdrowia i 

Sportu nie wydała opinii ze względu na brak kworum, natomiast pozostałe komisje wydały 

pozytywną opinię na temat projektu uchwały. 

Uwag indywidualnych/zapytań nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie przekazania wniosku w sprawie zmiany 

lokalizacji przystanku autobusowego w miejscowości Sierzchów do rozpatrzenia według 
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właściwości.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jan 

Jarosz, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, Bożena 

Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, 

Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

NIEOBECNI (2) 

Jacek Gliński, Teresa Jędral 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr CV/919/2023 

 

Punkt 19. Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku w sprawie uwzględnienia tenisa 

jako dyscypliny sportu wspieranej w ramach zadań publicznych na rok 2024. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Fedynicz-Komosa poinformowała, że Komisja Zdrowia i 

Sportu nie wydała opinii ze względu na brak kworum, natomiast pozostałe komisje wydały 

pozytywną opinię na temat projektu uchwały. 

Uwag indywidualnych/zapytań nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku w sprawie 

uwzględnienia tenisa jako dyscypliny sportu wspieranej w ramach zadań publicznych na 

rok 2024.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jan 

Jarosz, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, Bożena 

Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Iwona 

Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

PRZECIW (1) 

Jan Rokita 

NIEOBECNI (2) 

Jacek Gliński, Teresa Jędral 
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➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr CV/920/2023 

 

Punkt 20. Projekt uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta do celów wymiaru 

podatku rolnego na 2024 rok. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Fedynicz-Komosa poinformowała, że projekt uchwały 

uzyskał pozytywne opinie wszystkich komisji rady. 

Skarbnik gminy E. Sobiepanek odpowiadając na pytanie radnego J. Rącza poinformowała, 

że podejmowana dziś uchwała pozwala utrzymać podatek rolny na poziomie roku 

bieżącego.  

W związku z brakiem dalszych zgłoszeń do dyskusji przewodnicząca przystąpiła do 

głosowania nad projektem uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta do 

celów wymiaru podatku rolnego na 2024 rok.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jan 

Jarosz, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, Bożena 

Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, 

Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

NIEOBECNI (2) 

Jacek Gliński, Teresa Jędral 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr CV/921/2023 

 

Punkt 21. Projekt uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Fedynicz-Komosa poinformowała, że projekt uchwały 

uzyskał pozytywne opinie wszystkich komisji rady. 

Uwag indywidualnych/zapytań nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od 

nieruchomości.  
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Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Wojciech Kochański, 

Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, Zenon Nadstawny, Beata 

Polaczyńska, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

PRZECIW (2) 

Monika Bolek, Jakub Rącz 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Jan Jarosz, Bożena Molak, Andrzej Posiewka, Jan Rokita 

NIEOBECNI (2) 

Jacek Gliński, Teresa Jędral 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr CV/922/2023 

 

Punkt 22. Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A.Fedynicz-Komosa poinformowała, że projekt uchwały 

uzyskał pozytywne opinie wszystkich komisji rady. 

Uwag indywidualnych/zapytań nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku 

od środków transportowych. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Wojciech Kochański, 

Czesława Iwona Książek, Beata Mika, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Tomasz Ura, 

Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

PRZECIW (3) 

Monika Bolek, Jakub Rącz, Jan Rokita 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 

Jan Jarosz, Szymon Krupa, Bożena Molak, Andrzej Posiewka, Iwona Szymańska 

NIEOBECNI (2) 
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Jacek Gliński, Teresa Jędral 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr CV/923/2023 

 

Punkt 23. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy 

finansowej gminy Góra Kalwaria na lata 2023–2037. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A.Fedynicz-Komosa poinformowała, że projekt uchwały 

uzyskał pozytywne opinie wszystkich komisji rady. 

Uwag indywidualnych/zapytań nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 

wieloletniej prognozy finansowej gminy Góra Kalwaria na lata 2023–2037. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jan 

Jarosz, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, Bożena 

Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, 

Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

NIEOBECNI (2) 

Jacek Gliński, Teresa Jędral 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr CV/924/2023 

 

Punkt 24. Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2023 rok. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A.Fedynicz-Komosa poinformowała, że projekt uchwały 

uzyskał pozytywne opinie wszystkich komisji rady. 

Uwag indywidualnych/zapytań nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2023 

rok.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
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Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jan 

Jarosz, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, Bożena 

Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, 

Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

NIEOBECNI (2) 

Jacek Gliński, Teresa Jędral 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr CV/925/2023 

 

Punkt 25. Informacja przewodniczącego rady o zgłoszonych wnioskach w sprawie 

dokonania poprawek lub uzupełnienia protokołu z CI sesji Rady Miejskiej z dnia 

27.09.2023 r. oraz CIII sesji Rady Miejskiej z dnia 25.10.2023 r. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Aleksandra Fedynicz-Komosa poinformowała, że do 

protokół nr 101/2023 z sesji Rady Miejskiej Góry Kalwarii z dnia 27.09.2023r. oraz CIII sesji 

Rady Miejskiej z dnia 25.10.2023 r. nie wpłynęły uwagi. 

 

Punkt 26. Sprawy różne: 

a. pytania mieszkańców i odpowiedzi, 

Mieszkanka gminy p. G. D. poprosiła o informację, jaka sytuacja związana z jej psami miała 

miejsce w dniu dzisiejszym. 

Zastępca burmistrza M. Baj poinformował, iż na wniosek właścicielki jak również radnych w 

dniu dzisiejszym w schronisku, w którym przebywają psy mieszkanki odbyła się kontrola, 

na podstawie, której zostanie sporządzony protokół. Następnie przedstawił wstępne 

informacje jakie uzyskał do Naczelnik Wydziału Ekologii i Gospodarowania Odpadami po 

przeprowadzonej kontroli. Pismo dotyczące rozbieżności wcześniej podanych danych, do 

wyjaśnienia których przewodnicząca zobowiązała burmistrza zostanie w tym tygodniu 

przekazane przewodniczącej.  

Mieszkanka gminy zapytała, na czym była oparta kontrola, jak ona wyglądała.  

Przewodnicząca A. Fedynicz – Komosa uzupełniła pytanie mieszkanki pytając jaki był 

zakres kontroli. 

Zastępca burmistrza M. Baj poinformował, że z racji, iż kontrola miała miejsce w dniu 

dzisiejszym, nie może udzielić szerszych informacji. Po rozmowie telefonicznej z 

pracownikiem wydziału uzyskał informację, iż psy przebywają w dobrych warunkach. 

Protokół zostanie sporządzony i przekazany do wiadomości zarówno radnym jak i 

mieszkance.  

Zastępca burmistrza M. Baj potwierdził przewodniczącej, iż kontrola miała miejsce w dniu 

dzisiejszym.  
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Mieszkanka w swojej wypowiedzi stwierdziła, że chce uzyskań wiarygodną informację, czy 

w schronisku przebywają jej psy. Następnie odniosła się do wniosku złożonego zarówno 

do urzędu jak również do Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Handlu i zapytała, czy 

zostały podjęte jakiekolwiek działania w jego zakresie.  

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Handlu Z. Adamczyk 

poinformował, że komisja na najbliższym posiedzeniu zapozna się z wnioskiem i udzieli 

odpowiedzi na zadane pytania.  

Radny W. Kochański w trybie ad vocem zaproponował mieszkańca, aby do powyżej 

omawianych kwestii powrócić na następnych obradach sesji, gdyż będzie już sporządzony 

protokół z kontroli oraz komisja zapozna się ze wspomnianym przez mieszkankę 

wnioskiem. 

Mieszkanka zgodziła się na powyższe, następnie zwróciła się do radcy prawnego prosząc, 

aby przedstawiła radnym jak brzmi art. 10 kodeksu postępowania administracyjnego.  

W dyskusji głos zabrały radca prawny E.Kur, mieszkanka gminy oraz przewodnicząca 

A.Fedynicz-Komosa. Radca Prawny E. Kur przedstawiła ścieżkę prawną jak przysługuje 

mieszkance oraz wyjaśniła co należy do kompetencji Rady Miejskiej. Zdaniem Pani E. Kur 

postepowanie o rozpatrzeniu skargi na działalność burmistrza powinna być już 

zakończona. 

Mieszkanka nie zgodziła się z wypowiedzią radcy prawnego, twierdząc, że komisja Skarg, 

Wniosków i Petycji nie zakończyła jeszcze swojego postępowania i dzięki pracy komisji 

widzi postępy w jej sprawie. 

Przewodnicząca A. Fedynicz – Komosa odniosła się do powyższego, następnie poprosiła 

mieszkankę o zadawanie pytań burmistrzowi. 

Mieszkanka zwróciła się do Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji prosząc, 

aby komisja nie zakańczała prac nad jej sprawą do momentu wydania decyzji. Mówczyni 

poprosiła o zapoznanie się z protokołem. 

Przewodnicząca A. Fedynicz- Komosa poprosiła zastępcę burmistrza M. Baja o 

powtórzenie informacji, jaką przekazał jej przed sesją w sprawie protokołu.  

Odpowiadając na powyższe burmistrz M. Baj poinformował, iż urząd nie ma prawa 

udostępnić radnym protokołu z przesłuchania mieszkanki, gdyż prowadzone 

postepowanie administracyjne nie jest jawne, może go udostępnić mieszkance, która sama 

zdecyduje co z protokołem zrobi. 

Przewodnicząca A. Fedynicz - Komosa poprosiła mieszkankę o potwierdzenie czy zechce 

udostępnić radnym protokół z przesłuchania. 

Pani G.D. potwierdziła wolę przekazania radnym protokołu, następnie zapytała o 

procedurę przekazywania pism do urzędu i rady miejskiej.  

Przewodnicząca A. Fedynicz – Komosa odniosła się do powyższego, powtórzyła 

mieszkance jakie rada miejska ma kompetencje oraz jakie możliwości składania skargi ma 

mieszkanka. 
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Zdaniem p. G.D. całe postepowanie burmistrzów w prowadzonym postępowaniu 

administracyjnym powinno być prowadzone zgodnie z przepisami prawa, zgodnie z 

kodeksem postepowania administracyjnego.  

Przewodnicząca poinformowała mieszkankę, jakie tryb odwoławczy przysługuje przy 

postepowaniu administracyjnym, po czym przypomniała, że na sesjach rady miejskiej 

mieszkanka ma prawo wypowiedzi – zadawania pytań burmistrzowi. Natomiast jeżeli 

będzie wychodziło to poza kompetencje rady przewodnicząca będzie zmuszona 

przerywać wypowiedź mieszkance.  

Pani G.D. zapytała, czy będzie trwało postepowanie dowodowe oraz czy będzie ponownie 

rozpatrzona sprawa. 

Zastępca burmistrza M. Baj poinformował, iż postepowanie dowodowe w tej sprawie się 

zakończyło tak jak informował radnych dwie sesje temu, natomiast mieszkanka złożyła 

ponownie wnioski dowodowe oraz poprosiła o ponowne jej przesłuchanie, co miało 

miejsce w ubiegłym tygodniu. Urząd chce wyjaśnić jeszcze jedną kwestię, a następnie 

poinformować stronę o zakończeniu postepowania i dopiero wówczas wydać decyzję w 

przedmiotowej sprawie. 

Mieszkanka odniosła się do wypowiedzi przedmówcy zauważając, iż informacja o 

rzekomym bardzo obszernym i dokładnym przeprowadzeniu postepowania dowodowego 

była podana pod koniec października i obszerna dokumentacja w sprawie wynika z faktu, 

iż osobiście składała pisemne wyjaśnienia do każdego rzekomego dowodu, bo nie miała 

możliwości się wypowiedzieć. W dalszej wypowiedzi nadmieniała jakie kwestie zostały 

przez mieszkankę uwzględnione w załączniku do protokołu.  

Przewodnicząca A. Fedynicz - Komosa podziękowała mieszkance za wypowiedź, po czym 

zaprosiła do wypowiedzi kolejnego mieszkańca. 

Pan G.N. w swojej wypowiedzi potwierdził, iż w dniu wczorajszym był jednym z delegatów 

u burmistrza w sprawie utwardzenia ul. Polnej Róży w Kątach zaznaczając jednocześnie, iż 

w powyższej sprawie od kilku lat były składane pisma do urzędu z podpisami wszystkich 

mieszkańców. Następnie przedstawił problem z jakim borykają się mieszkańcy powyższej 

ulicy oraz poprosił o wykonanie projektu, remontu ul. Polnej Róży.  

Radna R. Zdulska odpowiadając na pytanie przewodniczącej poinformowała, iż projekt nie 

jest wykonany, natomiast przy omawianiu projektu budżetu pracownik urzędu informował 

jakie koszty byłyby potrzebne do realizacji tej inwestycji, wartość wykonania projektu 

wyniosłaby 35 000 zł. Zdaniem radnej w pierwszej kolejności można by było wykonać 

projekt, a w późniejszym czasie drogę. 

Głos zabrała skarbnik gminy E. Sobiepanek informując, iż łączna wartość inwestycji z 

projektem zgodnie z wyliczeniami wydziału merytorycznego wyniosłaby około 700 000 zł. 

Następnie przypomniała, iż wykonanie projektu powyższej inwestycji wiąże się z 
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wpisaniem jej realizacji do wieloletniej prognozy finansowej na 2025 r. co nie jest możliwe 

ze względu na wykazane już potężne inwestycje. 

Radna R. Zdulska odnosząc się do spotkania dotyczącego ustalania projektu budżetu 

zapytała, dlaczego skarbnik gminy nie poinformowała jej o tym. Radna zauważyła, że pod 

wnioskiem do budżetu widniało trzydzieści podpisów mieszkańców. W dalszej wypowiedzi 

stwierdziła, że gdyby na spotkaniu została poinformowana, iż realizacja tej inwestycji nie 

dojdzie do skutku to by to zrozumiała, gdyż ma świadomość jaka jest sytuacja finansowa. 

Na koniec wyraziła swoje niezadowolenie z przekazywanych informacji mieszkańcom. 

Skarbnik gminy E. Sobiepanek odniosła się do powyższego streszczając co było 

przedmiotem ostatniego spotkania w sprawie ustalania projektu budżetu.  

Zastępca burmistrza M. Baj odniósł się do wypowiedzi radnej R. Zdulskiej informując, iż w 

swojej wypowiedzi nie wspominał nic na temat skłóconych mieszkańców, natomiast 

powiedział, że chciałby poznać stanowisko innych mieszkańców (w dniu wczorajszym 

zgłosiło się trzech mieszkańców), gdyż zdarzają się przypadki, że cześć mieszkańców 

domaga się budowy drogi, a cześć jej nie chce.  

Pan G. N. w swojej wypowiedzi stwierdził, że jeżeli jest konieczność przybycia 

mieszkańców ulicy to wszyscy się zgłoszą i zadeklarują potrzebę budowy drogi. 

Kontynuując wspomniał o problemach mieszkańców związanych ze złym stanem drogi, 

oraz zauważył, że kosztem omawianej ulicy wybudowanych zostało wiele innych 

inwestycji.  

Radny Z. Nadstawny wyraził swoje zdanie na temat wypowiedzi burmistrza dotyczącej 

zgłaszania się mieszkańców do urzędu ze swoimi potrzebami. Zauważył, że burmistrz 

chcąc działać w taki sposób nie wierzy swoim przedstawicielom w terenie, czyli sołtysom 

oraz radnym. Kontynuując dodał, że burmistrz powinien brać pod uwagę, to, co mają do 

przekazania sołtysi oraz radni, bo to oni są przedstawicielami mieszkańców. Wspomniał, 

że burmistrz jest po to, aby współpracować i domagać się wykonania pewnych inwestycji 

od powiatu, a w gminie od tego są sołtysi i radni, aby zgłaszali postulaty mieszkańców do 

burmistrza.  

Zastępca Burmistrza M. Baj stwierdził, że droga Polnej Róży jest potrzebna, ale na terenie 

gminy jest mnóstwo dróg, które są potrzebne i należy w racjonalny sposób ustalić pewne 

priorytety, które drogi zostaną zbudowane najpierw, a której później, gdyż na wszystkie 

drogi środków finansowych nie starczy. Zdaniem burmistrza należy również brać pod 

uwagę potrzebę społeczną, czyli czy danej drogi chce 200/300 mieszkańców czy kilku. 

Burmistrz dodał, że wydawało mu się, że radnej R. Zdulskiej zależało na ul. Spacerowej w 

Kątach.  

Radna R. Zdulska odniosła się do powyższego informując, iż ul. Spacerowa jest 

uwzględniona w budżecie i liczy (po uzyskaniu dofinansowania) na realizację tej inwestycji, 

gdyż wie, że nie ma środków finansowych na ten cel. Dodała, że były przesuwane środki 
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finansowe na realizację inwestycji (np. z ul. Spacerowej na kanalizację w Potyczy) i radna 

nigdy się nie awanturowała, lecz cierpliwie oczekiwała.  

Zdaniem burmistrza M. Baja wybór, która inwestycja będzie realizowana w pierwszej 

kolejności, a która później powinna być oparta na racjonalnych przesłankach, czyli jak 

wiele osób realizacja danej inwestycji jest w stanie zadowolić. Następnie przedstawił 

powody skierowania mieszkańców na komisję prezydialną, odniósł się do wypowiedzi 

radnego Z. Nadstawnego w sprawie relacji sołtysów z mieszkańcami oraz zastanawiał się, 

co z inwestycjami na terenach gminnych, które nie mają swojego przedstawiciela w postaci 

radnego (czy tam w ogóle nie mają być realizowane inwestycje).  

Przewodnicząca A. Fedynicz – Komosa w swojej wypowiedzi zgodziła się z wypowiedzią 

radnego Z. Nadstawnego, następnie stwierdziła, że radny jest radnym całej gminy a nie 

tylko wybranej wsi i jako radna miasta nie jest obojętna na problemy mieszkańców wsi, 

czemu wielokrotnie dała dowód.  

Głos ad vocem zabrał radny Z. Nadstawny stwierdzając, że nie spotkał się jeszcze z taką 

sytuacją, aby jakiś sołtys nie chciała budowy drogi, następnie wspomniał o procedurze 

ustalania przez sołtysów i mieszkańców planów inwestycyjnych na zebraniach wiejskich. 

Odniósł się do wypowiedzi burmistrza wymówionej na posiedzeniu komisji w sprawie 

budowy drogi w miejscowości Ługówka. Dodał, że przyprowadzanie dużej ilości 

mieszkańców nie jest dobrą metodą i należy słuchać tego, co mają do powiedzenia sołtysi 

oraz radni, zrozumiałe jest, że nie ma środków finansowych w budżecie na realizację 

wszystkich inwestycji drogowych.  

Zastępca Burmistrza odniósł się do wypowiedzi przedmówcy wyjaśniając, na jakim 

obecnie etapie jest postępowanie związane z budową drogi w Ługówce. Przytoczył 

sytuację związaną z obecną ul. Słoneczną podczas komisji drogowej (niegdyś ul. Krótką 

należącą wcześniej do obrębu wsi Krzaki Czaplinkowskie). 

Głos ad vocem zabrał Radny Z. Nadstawny odnosząc się zarówno do drogi w Łógówce jak 

również byłej ul. Krótkiej w Krzakach Czaplinkowskich.  

Wiceprzewodniczący T. Ura stwierdził, że budowa i utrzymanie dróg gminnych jest 

zadaniem własnym gminy i to ona powinna na bieżąco monitorować, które drogi i kiedy 

powinny być remontowane/budowane i jedynym, czy najważniejszym kryterium o tym 

decydującym nie może być ilość złożonych przez mieszkańców podpisów opowiadających 

się za daną inwestycją.  

Kontynuując powyższy temat głos w dyskusji zabrali radny A. Posiewka oraz radny 

Z.Adamczyk.  

Nie było więcej zgłoszeń do dyskusji.  

b. pytania radnych i odpowiedzi, 
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Radny A. Posiewka na wstępie podziękował wszystkim zaangażowanym w budowę drogi 

KDL1 w Łubnej i poprosił burmistrza, aby na drodze będącej przedłużeniem wspomnianej 

drogi przypilnować, aby braki w nawierzchni asfaltowej powstałe podczas przyłącza do 

kanalizacji zostały właściwie uzupełnione. Następnie zwrócił uwagę na zły stan techniczny 

drogi w Kątach przy tzw. Rajskiej Osadzie. 

Zastępca burmistrza M. Baj odniósł się do złego stanu technicznego ul. Spacerowej w 

Katach (droga zgłoszona do wydziału inwestycji, nie mogła zostać poprawiona ze 

względów na warunki pogodowe, natomiast do końca roku zobowiązali się, że zostanie to 

wykonane).  

Radna U. Wroniewicz poprosiła o informację, na jakim etapie jest rozbudowa szkoły w 

Czersku, czy były rozmowy z Urzędem Wojewódzkim w sprawie budowy muzeum szkuty 

w Czersku oraz czy do końca roku w gminie było zaplanowane czyszczenie rzeki od 

Jeziora Czerskiego do Góry Kalwarii i czy w grudniu uda się tą inwestycję zrealizować.  

Burmistrz M. Baj poinformował, iż od czasu, kiedy gmina uzyskała informację, że 

otrzymała środki na rozbudowę szkoły w Czersku nic się nie zmieniło, do końca tego 

tygodnia zostanie ogłoszony przetarg, na przełomie tego i przyszłego roku zostanie on 

rozstrzygnięty, natomiast burmistrz chce, aby prace ruszyły na przełomie lutego/marca i 

zakończyły się do 31 sierpnia 2025r. Następnie udzielił odpowiedzi na temat powstania 

muzeum szkuty w Czersku (Urząd Marszałkowski zgłosił się do parafii z prośbą o 

rozważenie sprzedaży działki pod muzeum – nie uzyskano z parafii informacji zwrotnej w 

powyższej sprawie) oraz oczyszczania rzeki (umowa została podpisana, a planowane 

zakończenie realizacji zadania do 15 grudnia). 

Radny Z. Adamczyk zapytał o termin rozstrzygnięcia naboru wniosków do programu 

„Rozświetlamy Polskę”, o montaż sygnalizacji świetlnej w Czaplinku, wspomniał o 

przesunięciu znaku drogowego z nazwą miejscowości Dębówka, zgłosił i poprosił o 

interwencję w sprawie poprawy zalewanej przez kałuże drogi w miejscowości Czaplin oraz 

zapytał o plany i poprosił o ewentualną interwencję w sprawie drogi wojewódzkiej nr 683 

(ul. Prostą) na odcinku od przychodni w Sobikowie do drogi krajowej nr 50.  

Zastępca burmistrz M. Baj poinformował, że odpowiedzi na jakim obecnie etapie jest 

program „Rozświetlamy Polskę” udzieli radnemu na piśmie, w dalszej wypowiedzi odniósł 

się do nieprzeniesionego znaku z nazwą miejscowości, budowy sygnalizacji świetlnej w 

Czaplinku, drogi w Czaplinie oraz ul. Prostej w Sobikowie (odcinek od drogi nr 50 do 

przychodni w Sobikowie). 

Radny Z. Adamczyk poprosił burmistrza, aby wystąpił do Mazowieckiego Zarządu Dróg 

Wojewódzkich z zapytaniem na jaki etapie jest remont drogi nr 683 ul. Prostej na odcinku 

od przychodni w Sobikowie do drogi krajowej nr 50, gdyż wojewoda wydał decyzję ZRID 

w czerwcu, wykupy terenu zostały zakończone, natomiast we wrześniu miała rozpocząć 

się procedura przygotowywania do przetargu.  

Radna I. Szymańska nawiązując do remontu ul. Lipkowskiej w Górze Kalwarii poprosiła 

burmistrza o informację, czy wszelkie kontrowersje i wątpliwości mieszkańców związane z 

przebudową wjazdów na posesję zostały rozwiązane. 
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Zastępca burmistrza M. Baj poinformował, iż zakończenie remontu ul. Lipkowskiej 

planowany jest 4 grudnia, natomiast nawiązując do położenia terenu (nieruchomości 

położonych na skarpie) stwierdził, że problemy na tyle na ile było to możliwe zostały 

rozwiązane, różnice zostały zniwelowane i zdecydowanie większość mieszkańców jest 

zadowolona z remontu drogi.  

Radna I. Szymańska zgodziła się z przedmówcą i podziękowała za pomoc w uzyskaniu 

dofinasowania na remont drogi Panu Posłowi P.K. 

Przewodnicząca A. Fedynicz - Komosa poprosiła o informację na jakim etapie jest postęp 

prac związanych z budową parkingu przy ul. Wyszyńskiego, przypomniała o 

wcześniejszym postulacie w sprawie zmiany statutu sołectw poprzez dodanie zapisu 

umożliwiającego organizację zbiórek środków finansowych z przeznaczeniem na potrzeby 

własne sołectwa. Nawiązując do Wspólnego Posiedzenia Wszystkich Komisji i poruszanej 

na niej kwestii związanej z brakiem przyznawania medali dzieciom biorących udział w 

zawodach gminnych zapytała, czy burmistrz rozmawiał z dyrektor OSIR w powyższej 

sprawie. Następnie zauważyła, że miasto dość wcześnie zostało rozświetlone ozdobami 

świątecznymi co również generuje duże koszty, gdzie można by było zaoszczędzić, a 

środki te przeznaczyć na zakup medali.  

Zastępca Burmistrza M. Baj odpowiadając na pytanie związane z budową parkingu przy 

ul. Wyszyńskiego poinformował, iż urząd oczekuje od Mazowieckiego Zarządu Dróg 

Wojewódzkich, na ostateczną treść porozumienia. W dalszej wypowiedzi burmistrz odniósł 

się do wypowiedzi przewodniczącej w sprawie medali informując, że odbył rozmowę z 

Dyrektor OSiR i znajdą się środki na ten cel. Nie zgodził się z przedmówczynią w sprawie 

zbyt wczesnego zapalania oświetlenia świątecznego na terenie gminy. 

Przewodnicząca A. Fedynicz- Komosa (ad vocem) odniosła się do wypowiedzi 

przedmówcy, a następnie poprosiła o zabranie głosu sekretarza gminy. 

Sekretarz gminy P. Walczak odnosząc się do zmiany zapisów w statutach sołectw 

przypomniał, iż zgodnie z ustaleniami zostanie zlecona zewnętrzna opinia prawna 

następnie poprosił pracownika biura rady, aby przypomniał mu o omawianej kwestii, gdy 

wróci z urlopu. 

Radny W. Kochański nawiązując do wypowiedzi radnej U. Wroniewicz w sprawie 

oczyszczenia Rzeki Czarnej wspomniał o udrożnieniu przepływów wody przy moście na 

Jeziorze Czerskim, przypomniał o oczyszczeniu drogi oraz podcięciu drzew zasłaniających 

przejście dla pieszych na ul. Budowlanych, zapytał o kapliczkę na ul. Walewickiej oraz 

poprosił o udrożnienie kratki odpływowej na ul. Grójeckiej przy skrzyżowaniu 

ul.Walewickej i ul. Marianki. 

Zastępca burmistrza M. Baj odniósł się do kwestii związanej z udrożnieniem kratki 

odpływowej na ul. Grójeckiej, nie zgodził się z wypowiedzią radnego, że nic się nie dzieje 

w zakresie przejęcia kapliczki na ul. Walewickiej, gdyż pracownicy urzędu prowadzą 

czynności mające na celu przejęcie tego terenu, natomiast procedury z tym związane 

trwają dość długo, co do ul. Budowlanych stwierdził, że zostanie ponowne wysłana 
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wiadomości do powiatu, dodał, że gmina może tylko przypominać, zwracać uwagę, lecz 

nie ma żadnej mocy sprawczej przy drogach powiatowych. 

Radny Z. Nadstawny zapytał na jakim etapie są rozmowy z PKP w sprawie wykonania 

zajezdni autobusowej wraz z parkingiem „parkuj i jedź” przy ul. Skierniewickiej. 

Burmistrz M. Baj odpowiedział, iż jednym z elementów uchwały, którą radni dziś podjęli tj. 

„Planu Zrównoważonej Mobilności Miejskiej dla metropolii warszawskiej 2030+” jest 

stworzenie systemu „parkuj i jedz” dla całej aglomeracji warszawskiej. W chwili obecnej 

trwają uzgodnienia z PKP, zdaniem burmistrza gmina do czasu rozpisania konkursu 

(ogłoszenie w drugim kwartale 2024r.) będzie gotowa z uzgodnioną koncepcją, aby 

pozyskać środki na utworzenie dwóch takich miejsc tj. przy ul. Skierniewickiej w Górze 

Kalwarii oraz Czarnym Lesie. Ponadto planowana jest zajezdnia autobusowa oraz wiata dla 

rowerów przy ul. Skierniewickiej. 

Radny S. Krupa odnosząc się do jednej z zalewanych ulic (odnoga ul. Marianki) zwrócił 

uwagę, aby położyć mocniejszy nacisk na szybszą reakcję w sytuacji, gdy zgłoszenie 

dotyczy dróg, które są utwardzane jedynie żwirem lub są drogami niemającymi nakładki 

asfaltowej i mieszkańcy mają utrudnione poruszanie się po tych drogach.  

Wypowiedź radnego poza mikrofonem.  

Przewodnicząca A. Fedynicz-Komosa zapytała burmistrza, czy pamięta o sprawie 

związanej z montażem ekranów dźwiękoszczelnych np. przy ul. Zakalwarii. Przypomniała 

o propozycji włączenia w sprawę posła P. K. 

Burmistrz M. Baj odniósł się do wypowiedzi przewodniczącej, informując, iż pamięta o 

sprawie natomiast, co do udzielenia odpowiedzi przygotuje się na następną sesję. 

Radna B. Mika (ad vocem) poinformowała, iż Poseł P. K. zna całą sprawę, dokumentacja 

została mu dostarczona i radna liczy na to, że zajmie się tą sprawą. 

Radna B. Polaczyńska poprosiła o informację w sprawie planów zagospodarowania terenu 

po byłej jednostce wojskowej (obok nowo powstającego placu zabaw), koncepcji 

zagospodarowania budynku po dawnej stołówce będącego w gestii powiatu oraz 

budynku po dawnych warsztatach gastronomicznych będącego we władaniu osoby 

prywatnej. 

Odpowiedzi w zakresie zagospodarowania terenu po byłej jednostce wojskiej udzielił 

zastępca burmistrza M. Baj informując, iż działka została przekazana darowizną z 

przeznaczeniem na konkretne cele w związku, z czym nie ma możliwości jej sprzedaży. 

Burmistrz M. Baj osobiście podejmował działania związane ze zmianą przeznaczenia celu 

darowizny, lecz bez odzewu ze strony wojewody. Burmistrzowie liczą, że po zmianie 

władzy nowy wojewoda zgodzi się na zaproponowane propozycje dotyczące zmiany 

przeznaczenia celu darowizny i teren ten zostanie zagospodarowany. 
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Sekretarz P. Walczak udzielił odpowiedzi na temat wydzierżawienia budynku po dawnej 

stołówce przez fundację, która planuje tam działalność usługową. Fundacja w chwili 

obecnej jest na etapie przygotowywania biznesplanu na remont i przebudowę budynku.  

Radna B. Polaczyńska (ad vocem) zaproponowała (jeżeli nie uda się zmienić celu 

darowizny), aby pomyśleć o zmianie przeznaczenia wspomnianej działki, przeznaczyć ją 

pod budowę budynków użyteczności publicznej i pozyskać środki zewnętrzne na tą 

inwestycję.  

Zastępca Burmistrza M. Baj odniósł się do wypowiedzi przedmówczyni informując, iż w 

planie zagospodarowania przestrzennego teren ten przeznaczony jest pod budownictwo 

wielorodzinne, gmina nie może sprzedać omawianej działki, co oznacza, że sama może 

zainwestować i wybudować bloki, co zdaniem mówcy nie jest dobrym pomysłem. Jeżeli 

nowy wojewoda nie wyrazi zgody na zmianę celu darowizny to dobrą alternatywą jest 

propozycja radnej i należałoby wtedy dokonać w miejscowym planie zagospodarowania 

przestrzennego zmiany przeznaczenia tego terenu z budownictwa wielorodzinnego na 

usługi, usługi publiczne czy kultury.  

Radny Z. Nadstawny nawiązując do przebudowy drogi łączącej w miejscowości Karolina 

drogę nr 50 z drogą w kierunku Krzaków Czaplinkowskich poprosił o wymianę lub 

zamontowanie dodatkowego lustra drogowego, aby kierowcy wyjeżdzający ze 

wspomnianej drogi mieli dobrą widoczność od strony Cendrowic i Sobikowa. Następnie 

zapytał co z działkami w Tomicach, przekazanymi gminie na cele sportowe.  

Wypowiedź poza mikrofonem.  

Zastępca burmistrza M. Baj odnosząc się do pytania dotyczącego działek w Tomicach 

poinformował, że od dłuższego czasu nic się nie dzieję w tej sprawie. W związku z 

brakiem przeznaczenia tego terenu na cele sportowe KOWR wystąpił do gminy o 

odszkodowanie. Z posiadanej wiedzy burmistrza wynika, że został złożony wniosek do 

sądu, przed którym gmina będzie się bronić.  

Radna B. Mika wspominając o złożonych interpelacjach w sprawie słabej komunikacji 

autobusowej pomiędzy Górą Kalwarią, a Warszawą zapytała, czy nie warto by było 

poprosić Posła P. K., aby pomógł w mediacjach z Konstancinem i Piasecznem, aby 

zniwelować problem poprzez połączenie kursów autobusowych. Radna w swojej 

wypowiedzi zwróciła uwagę na małą częstotliwość kursowania autobusów, duże 

zatłoczenie w komunikacji oraz brakach kadrowych u przewoźników. 

Zastępca burmistrza M. Baj poinformował, że urząd kilka razy występował z pismem do 

ZTM z zapytaniem, czy jest możliwość zwiększenia ilości kursów i za każdym razem 

odpowiedź dotyczyła braków kadrowych, a nie środków finansowych. Gmina była w stanie 

renegocjować umowę i zwiększyć środki na ten cel, bo rzeczywiście jest zapotrzebowanie 

ze strony mieszkańców. Burmistrz stwierdził, że nie jest to problem tylko naszej gminy i 

będą podejmowane kolejne próby 

Radny J. Rokita poprosił o informacje w sprawie remontu ratusza oraz kiedy oświetlenie 

uliczne w Wólce Dworskiej zostanie uruchomione. 
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Burmistrz M. Baj poprosił p. K. Kochańską Naczelnika Wydziału Inwestycji, Remontów i 

Drogownictwa oraz sekretarza P. Walczaka o udzielenie odpowiedzi na powyższe pytania.  

Sekretarz P. Walczak poinformował, iż gmina dysponuje zatwierdzonym projektem 

budowlanym na remont i przebudowę ratusza, jednym z elementów tej przebudowy jest 

remont elewacji, na które gmina otrzymała dofinansowanie, w pierwszej połowie 

przyszłego roku zostanie ogłoszony przetarg na remont.  

Pani K. Kochańska poinformowała, że oświetlenie uliczne w Wólce Dworskiej zostanie 

uruchomione w przyszłym tygodniu.  

 

c. wolne wnioski, 

Przewodnicząca A. Fedynicz – Komosa poprosiła przewodniczących komisji, aby Ci na 

posiedzeniach swoich komisji omówili korespondencję, która wpłynęła od ostatniej sesji 

oraz zapoznali się i omówili sprawę związaną z trasami linii autobusowej.  

 

d. informacje 

Zastępca burmistrza M. Baj poinformował, iż 3 grudnia 2023r. o godzinie 17:00 na rynku 

odbędzie się uroczyste odpalenia choinki, następnie w imieniu Burmistrza oraz Komisji 

Stypendialnej zaprosił radnych na uroczystości wręczenia Stypendiów Burmistrza Miasta i 

Gminy Góra Kalwaria (9 grudnia 2023 o godz. 9:00, 11:30 oraz 14:00 w Ośrodku Kultury). 

 

Punkt 27. Zamknięcie CV sesji Rady Miejskiej. 

Wobec wyczerpania porządku obrad przewodnicząca o godz. 1748 zamknęła CV sesję 

Rady Miejskiej. 

 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej 

 

Aleksandra Fedynicz-Komosa 

 

 

Przygotowała: 

Anna Witek 


